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8. oktober 2024 

Referat Skolebestyrelsesmøde 

Deltagere: 

Simon Stovby   Karina Beringer (medarbejder) 

Henriette Klausen  Mette Søndergaard (afdelingsleder) 

Thor Christensen  Mette Malmros Rasmussen (Skoleleder) 

Niels Lovmand   Louise Søndergaard (viceskoleleder) 

Caroline Haurum Andersen  Mie Ilkjær Jespersen (medarbejder) 

Jeanell Block Borregaard                              Amina Sadriu Lindgren (elevrådet) 

Wanja Høj Sørensen  Ea Marie Schou Vigild (elevrådet) 

 

  

 

Afbud: Afbud: Caroline Haurum Andersen; Henriette Klausen, Ea Marie Schou Vigild, Amina 
Sadriu Lindgren, Wanja Høj Sørensen.  

Mødedato: 8/10 2024  
Tidspunkt: 17.00 - 19.30 
Sted: Personalerummet på skolen 

 

1. Velkommen 
Tid: 5 min 

 
 

2. Meddelelser 
Tid: 20 min 

a. Ledelsen 
Elevråd: Begge elevråd er oppe at køre fra skoleårets start. Gitte/GA har det lille 
elevråd 2.-5.årgang. Maibrit/MO har det store elevråd 6.-9.årgang.  
 
Byggeri: Hele fredag i denne uge er sat af til gennemgang. Uge 42 skal bruges til 
udbedring af fejl og mangler. Alt skulle være klart til mandag i uge 43. I dag er vi 
begyndt at flytte ind i faglokalerne, som er super flotte. Der er indvielse den 7. 
november med borgmesteren. Der er bestilt chokoladeboller til alle elever.  
Hele skolen glæder sig til at kunne benytte gennemgangen til indskolingen.  
 
Personale: Vi har ansættelsessamtaler torsdag i denne uge til årgangspædagog på 
2.årgang og i SFO. Der er slået et barselsvikariat op med samtaler i oktober og der 
er endnu et barselsvikariat på vej, hvilket endnu kun er intern viden på skolen. 
 
Pt. er der ingen sundhedsplejerske tilknyttet skolen.  
 
Skolebestyrelseskurset er blevet rykket til den 3.december. Måske er det muligt for 
flere at deltage denne dato. Dette kan meldes ind via tråden på Aula.  
 

Afs. Horsens Kommune, Gedved skole, 

Kirkevej 16,8751 Gedved 



 

  Side 2 

Evaluering af skolevenner/skolestart for nye børnehaveklasseelever: Overordnet et 
godt og trygt forløb for børn og forældre. Det er et par opmærksomhedsområder, 
som skolen arbejder videre med til kommende skoleårs start. Skolen ønsker at 
fortsætte Skolevenner-samarbejdet med alle byens børnehaver.  
 

b. Elever 
Udgår. 
 

c. Forældre 
Det er et fælles møde for skolebestyrelser. Det er ikke muligt for bestyrelsen at 
deltage.  

 
3. Skolefesten 
Tid: 10 min 

Skolefesten bliver fornyet.  
14. november.  Kl. 17.30-20.00 for hele skolen (bhkl. -9.årgang). 
Velkomst og underholdning fra lærerband kl. 18.15 i hallen.  
Fase 1 spiser i klasselokalerne med forældre.  
Fase 2 spiser i udskolingslokaler. Ingen forældredeltagelse. 

 
4. Nedsættelse af arbejdsgruppe om principper 
Tid: 30 min 
Forslag til processen: 

• Arbejdsgruppen skal komme med forslag til revideringer af de principper, der ligger 
på skolens hjemmeside. 

• Arbejdsgruppens medlemmer skal både være ansatte og forældre. 

• Formålet er at få revideret principperne, så de:  
1. opfylder folkeskolelovens paragraf 44 stk. 2 afsnit 1-8. 
2. beskriver den måde skolen reelt er på. 
3. kan godkendes af skolebestyrelsen. 

• Arbejdsgruppen mødes mellem bestyrelsesmøderne. 

• Arbejdsgruppen sender ændringsforslag, så de kan diskuteres og godkendes på 
skolebestyrelsesmøderne. 

• Målet er at komme gennem alle principper i dette skoleår. 
 

Formålet med denne arbejdsgruppe er sikring af lovpligtige principper, uddybning af 
disse og sammenhængende struktur.  
 
Antimobbestrategi er lovpligtig og er ved at blive udarbejdet af ledelsesteamet.  
Måske skal denne ind under arbejdet med principper, så den bliver godkendt af 
bestyrelsen. 
 
Beslutning om, at arbejdsgruppen først mødes efter bestyrelseskurset den 3. december.  
 
Deltagere: Thor/tovholder, Simon, Mette Malmros, Mie.  

 
 
5. Nedsættelse af arbejdsgruppe om tilsyn med årgangsklasser 
Tid: 15 min 
Forslag til processen: 

• Arbejdsgruppen skal stå for at gennemføre tilsynet med årgangsklasser. 

• Arbejdsgruppens medlemmer skal både være ansatte og forældre. 

• Arbejdsgruppen ser på muligheder for, hvordan tilsynet kan gennemføres. 

• Det foreslås, at tilsynet gennemføres i følgende dele: 
1. Årgangsklasser i undervisningen 
2. Årgangsklasser og forældresamarbejdet 
3. De strukturelle rammer for årgangsklasser 
4. evt. 



 

  Side 3 

• Arbejdsgruppen mødes mellem bestyrelsesmøderne. 

• Arbejdsgruppen præsenterer deres arbejde for bestyrelsen på 
skolebestyrelsesmøderne. 
 

Formålet med denne arbejdsgruppe er at skabe tydelighed omkring strukturen og 
pædagogiske overvejelser i udformningen af årgangstankegangen. 
 
Rasmus Ulsøe Kær, konsulent hos Tefl, har budt ind i forhold til at indsamle data i 
forhold til årgangsklasser.  
 
Mon det er muligt at finde de oprindelige aftalepapirer på årgangstanken? 
 
Deltagere: Niels/tovholder, Wanja, Karina, Louise. Et mødetidspunkt kunne være 
onsdage kl. 16.30-17.30. 
 
Det er muligt for Henriette og Caroline at blive en del af en arbejdsgruppe, hvilket Thor 
følger op på med dem. 
 
Det besluttes, at det er op til den enkelte arbejdsgruppe at aftale, hvordan arbejdet 
tilrettelægges og udføres. 
 
Tovholder i hver arbejdsgruppe sørger for at invitere til første arbejdsmøde, så det 
sikres, at der er nyt til næste bestyrelsesmøde den 20. november. 

 
 
  
6. Forventningsfolder 
Tid: 15 min  

Skolen er ved at revidere forventningsfolderen fra hjemmesiden. 
Skolebestyrelsen giver kommentarer. 
 
Forventningsfolderne er tilpasset fase 1 og 2, så det passer skolens nuværende 
organisering. Der er rettet ganske lidt i teksten, da de oprindelige forventningsfoldere er 
udarbejdet i samarbejde mellem skole, forældre og elever.  
 
Drøftelse formuleringen af legegrupper i fase 1. Der afholdes ikke legegrupper på alle 
årgange, hvorfor der er enighed om, at formuleringen ændres til ”støtter op omkring de 
aftaler, der er vedr. legegrupper”.  
Kunne der laves en fast procedure med legegrupper i børnehaveklassen, hvorefter der 
er en drøftelse på første forældremøde på 1.årgang?   
 
Kunne det være en idé at udlevere forventningsfolder til fase 1 og SFO til 
informationsmødet for forældre til informationsmødet i børnehaveklassen? 
 
Forslag om, at elevrådet kigger forventningsfolderne igennem.  

  
7. Pause 
Tid: 10 min 
 
  
8. Status på film som underholdning/pause på skolen  
Tid: 10 min 

Dette har også tidligere været drøftet på bestyrelsesmøder.  
Hvad mon der fortælles hjemme omkring brugen af film i løbet af skoledagen?  
Det blev nævnt til kaffemødet, at det er film på Netflix, der kan vælges mellem.  
Dette er ikke skolens oplevelse, da det har været et fokuspunkt ikke at vise film for 
underholdningsværdien, men til brug i undervisningen.  
 



 

  Side 4 

Der er enkelte elever, der benytter skærm til opladning, hvilket altid er aftalt med 
forældrene.   
 
Punktet sættes på igen til næste møde, da det giver Wanja mulighed for at folde det ud.  

 
 
9. Status på elever der ikke består i dansk og matematik 
Tid: 10 min 

Skolen fortæller om, hvordan det går på dette område. 
Der er på en måde to spor: afslutning af folkeskolen på en god måde med særlige 
aftaler og samtidig bliver skolen målt på alle elevers karakterer til afgangsprøven.  
Mette Malmros uddyber særlige omstændigheder omkring 9.årgangsafgangsprøver i 
netop afsluttede skoleår indenfor matematik og dansk.  
29 elever på årgangen. Fem elever bestod ikke, hvoraf de to ikke er gået til prøve. 
Der arbejdes med de elever, der har det svært fagligt, gennem hele deres skolegang.   

 
10. Evt. 
Tid: 5 min 

Fase 1 begynder ny fordeling af udeområderne fra mandag uge 43. 4.-5.årgang må 
bevæge sig på hele fase 1’s udeområde. Området ved den nye legeplads, pannabane 
og gynge ved hovedindgangen samt multibanen i 12-pausen er forbeholdt 4.-5.årgang. 
Multibanen er fordelt via skema.  


